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Som jeg også sagde i min ordførertale, har vi 
det ønske, at så mange skoler som muligt skal 
drives efter privatskoleprincipper og allerhelst 
-  som jeg var inde på ved et tidligere lovforslag 
-  fuldstændig på private hænder. Derfor bør 
det efter vor opfattelse være således, at finans- 
ministeren ikke får yderligere adgang til at gri- 
be ind og regulere. Det er derfor, jeg er meget, 
meget skeptisk over for forslaget på grund af 
vor grundlæggende holdning til netop disse 
frihedsidealer, og derfor mener vi fortsat, at 
forslaget er kritisabelt. 

Undervisningsministeren (Ole Vig Jensen): 
Jeg kan høre, at der er mulighed for, at vi 

kan opklare eventuelle dunkle punkter i forsla- 
get, men faktisk mener jeg, at det er klart nok. 
Det er sådan, at hvis vi ikke gennemfører dette 
lovforslag, ville de frie grundskoler og dermed 
de ansatte være afhængige af den forhand- 
lingsret, som i dag ligger hos de kommunale 
organisationer, Danmarks Lærerforening og 
AC. Det giver altså de frie skoler en øget fri- 
hedsgrad, hvis forhandlingsretten kan ligge 
hos staten og de pågældende skoleorganisatio- 
ner kan sidde med, når aftalerne skal træffes. 
Så der er faktisk god grund til at læse forslaget 
en gang til. 

Men lad os nu lade være med at skærpe to- 
nen; lad os bruge lidt tid og se, hvordan det 
går ved anden behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Ivar Hansen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Ud- 

dannelsesudvalget. Hvis ingen gør indsigelse 
mod dette forslag, betragter jeg det som vedta- 
get. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

6) Første behandling af lovforslag nr. L 161: 
Forslag til lov om ændring af  lov om folkesko- 

len. (Forøgelse af  timetallet for den obligatoriske 
undervisning på 8. og 9. klassetrin). 

Af undervisningsministeren (Ole Vig Jen- 
sen). 

(Fremsat 19/1 94). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Anne-Marie Meldgaard (S): 
Dette lovforslag indebærer en rettelse af en 

teknisk fejl, så der bliver overensstemmelse 
mellem lovens timetal og summen af de vejle- 
dende timetal, og jeg skal på vegne af Social- 
demokratiet og CD give tilslutning til forsla- 
get. 

Eva Møller (KF): 
Hvis det kan tillades, vil Det Konservative 

Folkeparti som ikkeforligsparti da også gerne 
være med til at rette på den tekniske fejl, der er 
begået. Vi kan selvfølgelig ikke lade være med 
at bemærke lidt spydigt, at nogle måske havde 
en smule travlt, men vi hjælper gerne med at få 
rettet op på tingene, specielt når det går i den 
rigtige retning. 

Anders Mølgaard (V): 
Venstre kan naturligvis tilslutte sig forslaget 

om et samlet obligatorisk timetal på 25 timer 
pr. uge for 8. klassetrin. 

Hanne Thanning Jacobsen (SF): 
Jeg glæder mig over, at det tilsyneladende 

ser ud, som om samtlige Folketingets partier 
kan medvirke til denne tekniske ændring. So- 
cialistisk Folkeparti kan i hvert fald. 

Jan Køpke Christensen (FP): 
Fremskridtspartiet plejer ofte at bebrejde 

andre partier, at det går hu hej vilde dyr, når 
man laver forlig, men til den konservative ord- 
fører blot dette, at jeg synes ikke, at folkeskole- 
forliget som sådan kom meget, meget hurtigt. 
Jeg synes, arbejdet kørte i en lang periode, og 
jeg mener også, at forliget er godt og gennem- 
arbejdet. 

Men der er altså sket en svipser her, og 
Fremskridtspartiet vil naturligvis støtte lovfor- 
slaget. 

Dorit Myltoft (RV): 
Jeg kan meddele, at Det Radikale Venstre 
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og Kristeligt Folkeparti støtter dette lovfor- 
slag. 

Undervisningsministeren (Ole Vig Jensen): 
Jeg takker for både forståelsen og tilslutnin- 

gen til lovforslaget, og så fristes jeg til at sige -  
og det må retfærdigvis siges -  at ansvaret især 
påhviler Undervisningsministeriet og mig. 
Men jeg føler det som en formildende omstæn- 
dighed, at ellers skarpsindige ordførere heller 
ikke opdagede denne lille fejl, så denne tekni- 
ske ændring får vi igennem med hele Folketin- 
gets tilslutning. Det takker jeg for. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Ivar Hansen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Ud- 

dannelsesudvalget. Hvis ingen gør indsigelse 
mod dette forslag, betragter jeg det som vedta- 
get. (Ophold). Det er vedtaget. 

Meddelelser fra formanden: 

Første næstformand (Ivar Hansen): 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

Skatteministeren (Stavad) har meddelt mig, 
at han ønsker i henhold til forretningsorde- 
nens § 19, stk. 4, at give Folketinget en skriftlig 

Redegørelse om medarbejderaktieordninger. 
(Redegørelse nr. R 10). 

Eksemplarer vil blive omdelt, og redegørel- 
sen vil blive optaget i Folketingstidende. 

Skriftlig redegørelse: 

Redegørelse af  26/1 94 om medarbejderak- 
tieordninger. 

(Redegørelse nr. R 10). 

Skatteministeren (Stavad): 
I medfør af ligningslovens § 7 A, stk. 9, afgi- 

ves hermed en redegørelse til Folketinget om 
de i 1992 godkendte medarbejderaktieordnin- 
ger efter ligningslovens § 7 A, stk. 2. 

Ved lov nr. 360 af 10. juni 1987 om ændring 
af selskabsskatteloven, ligningsloven og lov 
om særlig indkomstskat m.v. er der sket æn- 
dringer i reglerne om udstedelse af medarbej- 
deraktier m.v. efter ligningslovens § 7 A. 

1. Efter bestemmelsen i ligningslovens § 7 A, 
stk. 1, kan et selskab på visse betingelser opnå 
godkendelse af medarbejderaktieordninger, 
hvorefter de ansatte kan få ret til tegning af ak- 
tier til favørkurs, uden at de ved erhvervelsen 
bliver beskattet af værdien af tegningsretten. 

2. Efter bestemmelsen i ligningslovens § 7 A, 
stk. 2, kan et selskab opnå godkendelse af en 
medarbejderaktieordning, hvorefter selskabet 
skattefrit kan udlodde udbytteandele eller lig- 
nende til de ansatte i form af aktier for en vær- 
di af indtil 6.000 kr. pr. år pr. medarbejder. 

Det er Told- og Skatteregionerne, der god- 
kender medarbejderaktieordninger efter lig- 
ningslovens § 7 A. 

Betingelserne for ordningens godkendelse er 
nu fastsat i bekendtgørelse nr. 1003 af 14. de- 
cember 1993 og kapitel 3 i cirkulære nr. 96 af 
22. juni 1993 om medarbejderaktieordninger 
m.v. Disse betingelser er nærmere beskrevet i 
redegørelsen til Folketinget om de i 1988 god- 
kendte medarbejderaktieordninger, hvortil der 
henvises. 

Der er godkendt 16 medarbejderaktieord- 
ninger efter ligningslovens § 7 A, stk. 2, efter 
ansøgninger indsendt i 1992. Til sammenlig- 
ning kan det oplyses, at der i tidligere år har 
været godkendt følgende antal ordninger: 

Ansøgningsår l Godkendte ordninger 

1987 6 
1988 10 
1989 20 
1990 20 
1991 14 

Om de enkelte ordninger vedrørende ansøg- 
ninger indsendt i 1992 kan oplyses følgende: 

Ordning 1 
Et selskab har på ny fået tilladelse til en ud- 

byttedelingsordning for koncernmedarbejder- 


